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1941  Konstituering 

1941.1 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

  Godkjent uten innvendinger. 

1941.2 Godkjenning av referat fra forrige møte 

 

Referatene legges ut på vår hjemmeside (http://www.nmbu.no/student/studenttinget) en uke 1 
etter hvert Studentting. De som ønsker kan få referatet i papirutgave ved å henvende seg til 2 
Studenttingskontoret.  3 
 4 

Godkjent uten innvendinger. 5 

 6 

1941.3 Oppnevnelse av tellekorps 7 

 8 

  1. Anne Gladsø Wibe 9 

 10 

  2. Fredrik Forsberg Ellingsen 11 

 12 

  3. Magnus Dybdahl 13 

 14 

1942  Orienteringssaker 15 

1942.1 Referatsaker 16 

 17 

Referatene skal offentliggjøres innen kl. 12.00 torsdag før Studentting. 18 

Dette gjøres for å få mest mulig oppdaterte referater, samt minske papirforbruket. Kopi av 19 

referatene vil bli skrevet ut og oppbevart på Studenttingets kontor sammen med sakspapirene 20 

fra det gjeldende Studentting.  21 

De som har referatplikt til Studentting er: 22 

- Studenttingets Arbeidsutvalg (AU) 23 

- Universitetsstyret (US) 24 

- Studieutvalget (SU) 25 

- Studentsamskipnaden i Ås (SiÅs) 26 

- Studentenes og Akademikernes Internasjonale Hjelpefond (SAIH)  27 

- International Student Union (ISU) 28 

- Forskningsutvalget (FU) 29 

- Læringsmiljøutvalget (LMU) 30 

- Erasmus Student Network (ESN) 31 

http://www.nmbu.no/student/studenttinget
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AU: Vil redegjøre for sin beslutning om å oppheve sanksjonene mot Laget. Det har 32 

kommet inn kommentarer på denne beslutningen. Dette skal tas opp med de involverte 33 

på nytt.  34 

Vil også informere om undersøkelsen om trakassering og mobbing. Den er å finne på 35 

NMBU.no. Trekker frem at det finnes forelesere og ansatte som føler seg mobbet av 36 

studenter. Slik ønsker vi ikke at det skal være. Synes det er viktig å ta det opp i 37 

Studentting for dette går begge veier, undersøkelsen viser at mobbing skjer både mot 38 

studenter av ansatte og av studenter mot ansatte. AU vil at man tenker på hvordan du 39 

ville at andre skal behandle saker hvis det samme hadde skjedd med deg.  40 

 41 

LANDSAM: Det står i Au rapporten om at Statsbygg ta over bygningsmassen?  42 

 43 

AU: Staten eier masse av bygningene, men NMBU forvalter de, de er selvforvaltende. 44 

Regjeringen har bestilt rapport om drift, for å finne ut om drift kan gjøres billigere for 45 

staten. Rapport foreslo at Statsbygg skal ta over NMBU og de andre 5 selvforvaltende 46 

universitetene, og det er de som mener at NMBU bør være først ut. Da mener Staten at 47 

man samler kunnskap og få stordriftsfordel, fordi de er gode på eiendomsforvaltning.  48 

Denne rapporten kom et par dager etter ST3, og i begynnelsen synes vi at dette ser 49 

skummelt ut. Det kan få store konsekvenser for drift av Universitetet. NMBU må da leie 50 

av Statsbygg, noe som kan gjøre at kvadratmeterprisen går opp. NMBU må da kutte i 51 

utgifter. Det er ganske spesielt på Ås da NMBU har egen kompetanse knyttet til jorder, 52 

laber, landbruk – mer komplekst enn kun kontorbygninger. Det er satt ned en 53 

arbeidsgruppe med flere departementer og NMBU og VET instituttet. Arbeidsgruppen 54 

skal fatte en beslutning i desember.  55 

 56 

ORDSTYRERE: Dette kan bli sak på et senere ST. 57 

 58 

US: Vår kanal er arbeidsgruppen. Det er mange gode argumenter på hvorfor dette IKKE 59 

skal skje. Man tar bort strategien vår ved å ta bort bygningene. Dårlig gjennomført 60 

rapport. Hvordan jobber dere videre i AU med dette? 61 

 62 

BIOVIT: Spørsmål til laget sak, har lest resolusjonen til Laget. Det var 2 kriterier som 63 

skulle oppfylles for at de skulle få penger. At de skulle ta avstand fra omvendingsterapi 64 

og at de ta avstand fra diskriminering. De definerte aldri det Til Helhet gjør som 65 

omvendingsterapi.  Hvordan kan man da godkjenne oppheving av vedtak.  66 

 67 

AU: Grunnlaget var svaret fra laget – skal se på dette med de berørte partene.  68 

 69 

ST ser seg orientert om referatsakene. 70 

  71 
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|1942.2   Tiltak for bedret læringsmiljø   72 

 73 
  Saksforbereder: Arbeidsutvalget 74 

 75 

Vedlegg 1: Retningslinjer for tildeling av mindre LMU-tiltak 76 

 77 

Hensikt:  78 

Arbeidsutvalget ønsker innspill fra Studentting på mulige tiltak for bedret læringsmiljø, og vil 79 

oppfordre studenter til å søke midler. 80 

 81 

Bakgrunn:  82 

Det står i «Ramme for arbeidsår» til Studentdemokratiet at Studentting skal komme med 83 

innspill på forslag for LMU-tiltak. 84 

Tiltakene finansieres gjennom gebyr som gis for forsinket sensur. Dette gjør at summen 85 

Læringsmiljøutvalget har å tildele til tiltak varierer fra år til år.  86 

Arbeidsutvalget ønsker innspill og søknader på gode tiltak som kan løfte læringsmiljøet som en 87 

helhet på NMBU. 88 

Summen læringsmiljøutvalget kan tildele er i år er omkring 400.000 kr. Søknadsfristen er 89 

normalt 1.oktober. Se vedlegg for retningslinjer for tildelingen. 90 

 91 
AU Presenterte saken. Dette har tidligere vært en diskusjonssak, men AU vil heller ha en god 92 
dialog med de som skal søke. Det er en høy pott i år. Ta det med tilbake til fakultetene deres 93 
eller Studentrådene og hør med de om de har noe de vil søke midler til. Send gjerne spørsmål  94 
eller tanker til nestleder i AU på mail.  95 
 96 
Ingen oppklarende spørsmål. Studentting ser seg orientert om saken. 97 
 98 
 99 

1942.3 Orientering Fadderuka 2019 100 

Saksforberedere: Lish Earnest (Faddergeneral) and Lise Benette Hovd (Sekretær 101 
for Faddergeneral)  102 

Fadderuka 2019 er over for både Campus Ås og Campus Adamstua. I år har vi ønsket over 103 
tusen nye studenter velkommen ved NMBU. Rundt 450 faddere har til sammen bidratt fra alle 104 
fakulteter. Organisering av Fadderuka har vært ledet Fadderstyret - En ny 105 
organisasjonsstruktur vi har implementert som et prøveprosjekt i år. Alt i alt er Fadderstyret 106 
fornøyd av årets avvikling av Fadderuka. Her er noen punkter vi vil fremheve:  107 

 108 
Ny Organisasjonsstruktur 109 
This new structure was suggested by Toppmøte, who felt the need to make the Fadderuka 110 
organization stronger and more resilient due to past experiences. Fadderstyret har bestått av 111 
alle Faddersjefer, SiT, Siås, Arrangementsansvarlig på Samfunnet, Internationalt Ansvarlig i AU 112 
og Sikkerhetssjefen ved NMBU. Lederskapet i Fadderstyret besto av Faddergeneral og 113 
sekretær. Det å ha et slikt Fadderstyre i motsetning til at Faddergeneralen skal samkoordinere 114 
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alt på egenhånd har vist seg å være et effektivt og veldig fordelaktig system som vi ønsker skal 115 
bevares. Det må likevel nevnes at kommunikasjon innad i Fadderstyret bør forbedres. 116 
 117 
I tillegg så har Faddergeneralen i år oppnevnt sin egen sekretær. Sekretæren har i all hovedsak 118 
tatt seg av administrative oppgaver, og har også vært Faddergeneralens stedfortreder når det 119 
har trengs. Vi har sett at dette har vært svært en svært fordelaktig løsning for å avlaste 120 
Faddergeneralens enorme arbeidsmengde og vi anbefaler på det sterkeste at fremtidige 121 
Faddergeneraler oppnevner en egen sekretær. 122 
 123 
Inkluderings-initiativ  124 
Fadderstyret har ønsket at Fadderuka skal være for ALLE nye studenter ved NMBU Vi har lagt 125 
spesielt mye fokus på problematikk rundt drikkepress og rolleforståelse for Faddere for å legge 126 
til rette for at nye studenter ikke skal føle seg ukomfortable. Vi har også lagt spesielt fokus på 127 
inkludering av internasjonale studenter samt veterinærstudentene som kommer flyttende til 128 
Ås neste høst. 129 
 130 
For Internasjonale studenter har vi forbedret påmeldingssystemet for å få Fadder samt lagt 131 
mye tid i å gi de nok informasjon til å forstå hva Fadderuka dreier seg om. Internasjonale har 132 
fått faddere ved sine egne fakulteter og vi har etterspurt ettertrykkelig at de ikke skal 133 
separeres i egne internasjonale grupper. Vi er stolte over at innsatsen i det store og hele har 134 
vært en suksess, men dog har vi hørt noen historier om internasjonale som er blitt ekskludert 135 
eller separert fra sine norske klassekamerater.  136 
For Veterinærstudentene så har de i år blitt invitert til Graskurs del II. Gjennom samarbeid 137 
med Samfunnet fikk vi tatt de vel imot. Mange studenter ble igjen etter immatrikuleringen og 138 
dermed fikk de en omvisning på Samfunnet og campus før de slo seg sammen med Realtek for 139 
vors før showet på kvelden. Vi føler dette har vært en fin måte for de nye VET studentene p bli 140 
kjent med sitt kommende campus og forhåpentligvis vil det kunne bidra til en god overgang 141 
med god inkludering når de flytter over til Campus Ås.   142 
 143 
Det er blitt avholdt TO Fadderseminarer  144 
Én på våren og én dagen før Fadderuka som vanlig. Det nye vårseminaret e har vært et forsøk 145 
på å gjøre Faddere mer forberedt for Fadderuka, samt gi de den infoen de trenger tidligere. De 146 
to seminarene overlapper minst mulig med tanke på innhold slik at det er viktig å være med på 147 
begge to. Det første vårseminaret var en stor suksess og mange flere tok seg tid enn vi kunne 148 
ha drømt om i og med at dette var i tidlig mai!  149 
 150 
Kunnskaps-konservering 151 
I år har vi benyttet oss aktivt av skylagring. Ved slutten av mandatet vårt skal alle dokumenter 152 
overføres til NMBU mailer som er spesifikke for hvert fakultet og disse skal knyttes sammen i 153 
microsoft team. Dette vil forsikre at konservering av kunnskap blir mer robust for alle 154 
fakulteter. 155 
 156 
Forbedringer 157 
Mange i Fadderstyret har uttrykt at systemet for å fordele fadderbarn har vært stressende. 158 
Systemet må også endres grunnet GDPR sikkerhetslover. For neste år anbefales et 159 
påmeldingssystem for alle nye studenter, likt det vi har hatt for internasjonale studenter i år. 160 
Dette anbefales på det sterkeste at blir utviklet inne neste års Fadderuka. 161 
 162 
Evaluation 163 
Vi har satt i gang en gjennomgående evalueringsprosess på tre nivåer: evalueringer fra 164 
Faddere, Faddersjefer og eksterne aktører vi har samarbeidet med. Fadderbarn mottar en egen 165 
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evaluering fra universitetet senere I semestret. Resultatene fra dette skal bli benyttet til å 166 
skape forslag til forbedringer til neste år samt bli inkludert i overlapps-dokumenter.  167 
 168 
Faddere som svarer på spørreundersøkelsen, vil få tilbud om diplom som bevis for den gode 169 
innsatsen de har gjort. Faddersjefer som bidrar i evaluerings-prosessen får attester. 170 
 171 
Alt i alt er vi veldig fornøyde med avviklinga av Fadderuka 2019 og vi ønsker å takke alle eksterne 172 

organer, inkludert studentdemokratiet for samarbeidet i gjennomføringa av Fadderuka 2019. 173 
Med ingen alvorlige skader eller seriøse ulykker, og gode tilbakemeldinger, er vi fornøydet og 174 

gleder oss til å se videreutviklinga av Fadderuka-opplegget de neste årene!  175 
 176 
 177 
SEKRETÆR: I Fadderuka i år var det veldig mange internasjonale studenter deltagende, flere 178 
enn tidligere år. Det som er viktigst å trekke frem er den nye organiseringen rundt Fadderuka: 179 
det nye Fadderstyret, slik at generalen ikke er alene.  Den nye strukturen vil være nyttig i 180 
fremtiden.  181 
 182 
Det var ingen oppklarende spørsmål. 183 
 184 
AU: Vi bøyer oss i støvet for den fine jobben Faddergeneral og sekretær har gjort, veldig bra 185 
innsats! 186 
Det ble gitt ut en gave som takk for innsatsen. 187 
 188 

1943  Vedtakssaker 189 

1943.1  Vegonorm på NMBU 190 

   Saksforbereder: Tor Grobstok, Tuva Lund, Maria Langhelle 191 
 192 
Vedlegg 2: Resolusjon om Vegonorm på NMBU 193 
 194 
Til Studenttinget  195 
Fra Studenttingsrepresentantene Tor Grobstok, Tuva Todnem Lund og Maria Langhelle 196 
Dato 23. august 2019 197 

VEGONORM PÅ NMBU  198 

 199 

Bakgrunn: 200 

Klimakrise 201 

I 2015 økte den globale middeltemperaturen med over en grad, for første gang i 202 
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førindustriell tid. Ifølge forskere verden over vil dette få enorme konsekvenser for naturlige 203 
økosystemer over hele jorda. Verdens bestander av ville dyr har allerede blitt redusert med 204 
60% siden 19701 og FN spår en enda raskere massedød fremover.2  205 

Polene smelter, havnivåene stiger og klimaendringene fører til mer ekstremvær på globalt 206 
nivå. Ifølge tall fra flykntninghjelpen var det i 2016 8.6 millioner mennesker som flyktet på 207 
grunn av krig, mens det var 19.2 millioner mennesker som flyktet på grunn av 208 
naturkatastrofer. I 2010 estimerte FN at omlag 50 millioner mennesker var på flukt på grunn 209 
av klimatiske endringer3. Det anslås videre at det vil være omlag 150 millioner 210 
klimaflyktninger innen 20504, mens det til sammenligning i dag er 43 millioner mennesker 211 
drevet på flukt av sosiale og politiske grunner5.  212 

Det er bred enighet i forskningsmiljøene om at dagens klimaendringer er menneskeskapte. Jo 213 
lavere den globale oppvarmingen blir, jo lavere er risikoen for katastrofale konsekvenser for 214 
både mennesker og dyr. I 2015 ble Parisavtalen rattifisert av 195 land. Avtalen slår fast at vi 215 
må begrense den globale oppvarmingen til under 2 grader, men tilstrebe 1.5 grader. I 216 
oktober 2018 kom det en rapport skrevet av 91 forskere fra over 40 land, som beskrev 217 
forskjellene mellom en global oppvarming på 1.5 og 2 grader. Klarer vi å holde 218 
oppvarmingene under 1.5 grad må tiltak igansgsettes snarest, men vi vil samtidig få mye 219 
mildere konsekvenser globalt sett.  220 

Begreper: 221 

Vegonorm: Vegonorm er et konsept der en snur opp ned på dagens kjøttnorm. Det vil si at en 222 
innfører plantebasert mat som basisalternativ i stedet for kjøtt, slik det er i dag. Muligheten 223 
for å få servert kjøtt fjernes ikke. Kjøtt vil fortsatt kunne serveres til enkeltpersoner som 224 
spesifikt forespør dette.  225 

Drøfting: 226 

NMBU som bærekraftsuniversitet 227 

NMBU profilerer seg som et bærekraftsuniversitet, og har et uttalt mål å være “Noregs 228 
leiande miljøuniversitet”.6 I forsøk på å møte de globale utfordringene knyttet til miljø og 229 
bærekraft har NMBU vedtatt en handlingsplan. Blant annet heter heter det i universitetets 230 
miljømål at “NMBU vil belaste miljøet minst mogleg og miljøomsyn skal integrerast i drift av 231 
verksemda.”7  232 

                                                        
1 https://www.worldwildlife.org/pages/living-planet-report-2018 
2 https://www.ipbes.net/news/Media-Release-Global-Assessment 
3https://web.archive.org/web/20080305011152/http://www.bellona.no/norwegian_import_area/energi/fossil
/klima/40222 
4 https://www.ssb.no/befolkning/artikler-og-publikasjoner/_attachment/173632?_ts=1458fae8370 
5 https://www.fn.no/Tema/Flyktninger 
6 https://www.nmbu.no/om/miljoarbeidet/overordnede-mal 
7 https://www.nmbu.no/om/miljoarbeidet/overordnede-mal 

https://www.worldwildlife.org/pages/living-planet-report-2018
https://www.ipbes.net/news/Media-Release-Global-Assessment
https://web.archive.org/web/20080305011152/http:/www.bellona.no/norwegian_import_area/energi/fossil/klima/40222
https://web.archive.org/web/20080305011152/http:/www.bellona.no/norwegian_import_area/energi/fossil/klima/40222
https://www.ssb.no/befolkning/artikler-og-publikasjoner/_attachment/173632?_ts=1458fae8370
https://www.fn.no/Tema/Flyktninger
https://www.nmbu.no/om/miljoarbeidet/overordnede-mal
https://www.nmbu.no/om/miljoarbeidet/overordnede-mal
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For mye kjøtt koker kloden 233 

Norsk kjøttkonsum har mer enn doblet seg i løpet av de siste 60 årene.8 Per i dag er det 234 
gjennomsnittlige kjøttkonsumet langt over det helsemessig anbefalte maksimale inntaket, og 235 
Helsedirektoratet anbefaler en betydelig reduksjon i mengde konsumert kjøtt ut fra et 236 
helseperspektiv.9  237 

Også ut fra et klimaperspektiv er kjøttkonsumet for høyt. FN omtaler husdyrproduksjon som 238 
en av de største klimautfordringene i verden10, og er tydelige på at at vi må redusere dagens 239 
kjøttkonsum om vi skal nå 1,5-gradersmålet i tide.11 Dette gjelder også for Norge, der ca. 90% 240 
av klimagassutslippene fra Norsk landbruk, i følge NMBU, stammer fra husdyrproduksjon.12 241 

NMBUs matservering 242 

Under arrangementer i regi av NMBU er det vanlig praksis at det serveres kjøtt som 243 
hovedalternativ. Dette til tross for den betydelige klimabelastningen kjøttproduksjon 244 
innebærer.  245 

Det er flott at NMBU har fokus på bærekraft i sin undervisning, men læren må også overføres 246 
til handling. NMBU er i fremtiden, i betydelig større grad, nødt til å vektlegge bærekraft ved 247 
egne innkjøp og arrangementer. Særlig gjelder dette i tilfeller der mer klimavennlige 248 
løsninger ikke i vesentlig grad vil gå på bekostning av økonomi eller kvalitet. 249 

Vegonorm på NMBU 250 

Flere offentlige institusjoner og private bedrifter har allerede innført vegonorm. 251 
Vasaloppet13, Universitetsbiblioteket på Karolinska Institutet14 og Tysklands 252 
klimadepartement15 er eksempler på virksomheter som har valgt å enten fjerne kjøtt helt 253 
eller innføre vegetar som basisalternativ, med mulighet om kjøtt på forespørsel. Byen Ghent i 254 
Belgia har innført en egen vegetardag som inkluderer servering av kun vegetarmat på 255 
torsdager på offentlige skoler.16 Også byrådet i Amsterdam vedtok for få måneder siden at all 256 
mat som serveres i regi av myndighetene i byen, skal være vegetarisk dersom annet ikke er 257 
spesifikt forespurt av enkeltdeltakerne.17 258 

Som et godt tiltak for å redusere NMBU´s klimagassutslipp, foreslås det i gjeldende resolusjon 259 
                                                        
8 https://www.nrk.no/norge/nordmenn-spiser-fortsatt-for-mye-kjott-1.13255682 
9http://www.nordlandsforskning.no/getfile.php/1322042-1523540870/Gr%C3%B8nsj/02-
Kj%C3%B8ttforbruk%20og%20selvforsyning%20-Bj%C3%B8rnVidarVangelsten.pdf 
10 https://www.unenvironment.org/news-and-stories/story/tackling-worlds-most-urgent-problem-meat 
11 http://www.unep.fr/shared/publications/pdf/dtix1262xpa-priorityproductsandmaterials_report.pdf 
12 http://www.umb.no/statisk/husdyrforsoksmoter/2011/74.pdf 
13 https://www.svt.se/nyheter/lokalt/dalarna/vegetarisk-lasagne-2 
14 https://kib.ki.se/en/whatsup/news/vegetarian-food-new-norm-kib 
15 https://www.aktuellhallbarhet.se/tyskland-forbjuder-kott-och-fisk-vid-officiella-bjudningar/ 
16https://www.mic.com/articles/185650/how-the-meat-loving-city-of-ghent-became-the-veggie-capital-of-
europe 
17https://www.telegraph.co.uk/news/2019/05/21/amsterdam-serve-vegetarian-food-default-council-events/ 

https://www.nrk.no/norge/nordmenn-spiser-fortsatt-for-mye-kjott-1.13255682
http://www.nordlandsforskning.no/getfile.php/1322042-1523540870/Gr%C3%B8nsj/02-Kj%C3%B8ttforbruk%20og%20selvforsyning%20-Bj%C3%B8rnVidarVangelsten.pdf
http://www.nordlandsforskning.no/getfile.php/1322042-1523540870/Gr%C3%B8nsj/02-Kj%C3%B8ttforbruk%20og%20selvforsyning%20-Bj%C3%B8rnVidarVangelsten.pdf
https://www.unenvironment.org/news-and-stories/story/tackling-worlds-most-urgent-problem-meat
http://www.unep.fr/shared/publications/pdf/dtix1262xpa-priorityproductsandmaterials_report.pdf
http://www.umb.no/statisk/husdyrforsoksmoter/2011/74.pdf
https://www.svt.se/nyheter/lokalt/dalarna/vegetarisk-lasagne-2
https://kib.ki.se/en/whatsup/news/vegetarian-food-new-norm-kib
https://www.aktuellhallbarhet.se/tyskland-forbjuder-kott-och-fisk-vid-officiella-bjudningar/
https://www.mic.com/articles/185650/how-the-meat-loving-city-of-ghent-became-the-veggie-capital-of-europe
https://www.mic.com/articles/185650/how-the-meat-loving-city-of-ghent-became-the-veggie-capital-of-europe
https://www.telegraph.co.uk/news/2019/05/21/amsterdam-serve-vegetarian-food-default-council-events/
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å innføre "vegonorm" ved NMBU. En vegonorm vil sette bærekraftig matproduksjon i fokus, 260 
og sørge for at Universitetet opprettholder sin bærekraftsprofil også i matserveringen. Det vil 261 
videre sende et tydelig signal om at vi tar klimaendringene på alvor, og at vi er villige til å 262 
handle for å motvirke dem. En vegonorm vil ikke medføre at kjøttalternativer fjernes, men 263 
heller gjøre det enklere for alle å spise mer plantebasert mat. De som fremdeles ønsker kjøtt 264 
kan få dette servert ved forespørsel.  265 

Ved å innføre kjøttfrie måltider som normalen ved Universitetet, vil i tillegg terskelen bli 266 
lavere for alle, både kjøttetere og planteetere, for å få servert sunn og bærekraftig mat på 267 
universitetet. Det vil også kunne ha en positiv holdningsskapende effekt og inspirere til 268 
bærekraftig matlaging i egen hverdag. 269 

Forslag til vedtak: 270 

F1: Resolusjonen «Vegonorm i Studentting og på NMBU» 271 
vedtas slik den foreligger, og oversendes NMBU ved rektor, 272 
Sjur Baardsen og leder for Miljørådet ved NMBU, Solve Sæbø. 273 

F2: AU bes følge opp resolusjonen for fremtidige 274 
arrangementer for Studenttinget, samt gjennom dialog med 275 
NMBU. 276 
 277 
Med vennlig hilsen 278 
 279 
Tor Malnes Grobstok 280 
Tuva Todnem Lund 281 
Maria Langhelle 282 
 283 
Ås, 23. august 2019 284 
 285 
Arbeidsutvalgets innstilling: 286 
Studenttinget vedtar F1, samt tilleggsvedtaket 287 
F2 som forelagt av saksforberederne. 288 
 289 

Saksforberedere presenterte saken. NMBU er bærekraftsuniversitetet. NMBU prioriterer 290 

bærekraft i undervisning og det er bra, men de må gjøre tiltak for klimautslipp på flere 291 

områder. Dette er innført i Sverige og andre land. Ønsket er at man bytter om på hvordan det 292 

er i dag. At man bytter til vegetar som standard. Det skal være mulig å forespørre om 293 

kjøttmåltid. Det har positive klimaeffekter. Gjelder arrangementer i regi av NMBU. Det er ikke 294 

mange måltider det er snakk om. 295 

 296 

AU: Orienterte om AU sin innstilling. AU ser på dette som et tiltak som kan heve kvaliteten på 297 

vegetarmat som man kan bestille for eksempel fra SiÅs. Det er ingen kjøttnorm i dag, og en 298 

vegonorm vil ikke gjøre det umulig å fortsatt få servert kjøtt. 299 

Det har kommet inn følgende endringsforslag fra KBM:  300 
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• At NMBU innfører at matbestillingen alltid skal bestå av 50/50 med vegetar og ikke-301 

vegetar alternativer ved alle tilstelninger der mat serveres, slik at det ikke trengs å 302 

opplyse om vegetar/ikke-vegetar preferanser på forhånd.  303 

 304 

• Gå foran som et godt eksempel og innføre denne ordningen i Studenttinget. 305 

 306 

Oppklarende spørsmål:  307 

LANDSAM: Vi har diskutert dette i SR veldig bra ting, håper det kan gjennomføres. SiÅs har 308 

ikke bra webside, hvordan kan SiÅs endre dette? De har ikke så bra utvalg nå og vil dermed får 309 

man ikke bra kvalitet på det man bestiller i dag og det ser ikke fristende ut.  310 

 311 

SIÅS STYRET: SiÅs har et industrikjøkken, som svarer på det som studentene bestiller. Hvis 312 

NMBU ønsker annen mat vil SiÅs svare på dette og fikse dette i fremtiden. De har profesjonelle 313 

kokker som tilpasser seg etterspørselen. De er åpne for dialog om mat.   314 

 315 

US: SiÅs sier de er tilpassingsdyktige – snakk med de. 316 

 317 

 318 

Fakultetsrunde:  319 

KBM: Det var litt uenigheter folk vil gjerne minimere kjøttforbruket, men synes det er viktigere 320 

at man bruker lokale råvarer enn at det er vegetarmat. De synes at folk skal få velge. 321 

 322 

LANDSAM: Diskusjonen i Studentråd var at det ikke var vits at det var kjøtt i maten hvis det 323 

ikke var miljøvennlig. Vi ønsker bedre og næringsrik mat, det vil si at man ikke kun tar kjøtt ut 324 

av maten uten å tilsette riktige næringsstoffer.  325 

 326 

BIOVIT: Studentrådet var positive til dette. Viktig å ha fokus på bedre kvalitet og mengde. 327 

Stiller oss positive til å endre normen. 328 

 329 

MINA: Studentrådet var positivt til dette. Synes vegetar alternativene i dag ikke er bra. Ønsker 330 

et bedre tilbud hvis det skal endres. 331 

 332 

VET: Studentrådet var positivt til forslaget, men legger vekt på at det er viktig at det er lokale 333 

råvarer.  334 

 335 

REALTEK: Det var en blandet diskusjon, noen positive og andre ikke. Bedre å satse på 336 

bærekraftig eller en 50/50 fordeling. Det var en del som er redd for at det blir kjøttskam. 337 

Usikre på om dette er riktig virkemiddel for å få de til å spise vegetar. Synes at det burde 338 

undersøkes nøyere. 339 

 340 

HH: Studentrådet konkluderte med at vi støtter forslaget, så lenge ikke kjøtt tilgangen fjernes. 341 

Hvis det vedtas er det viktig at dette kommer tydelig fram for alle.  342 

 343 

 344 

 345 
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 346 

Diskusjon: 347 

BIOVIT: Veldig godt forslag fra Landsam, og det er et interessant forslag fra KBM. Det er viktig 348 

med klima. Plantebaserte måltider vil være betre. 349 

Er redd for 50/50 versjonen vil øke matsvinn. Vegonormen fjerner ikke muligheten til å få 350 

kjøttmåltider, man må bare si i fra på forhånd. 351 

SiÅs er ikke så bra på vegetarmat nå. Tror dette vil legge press på SiÅs til å lage bedre 352 

vegetarmat. Det er opptil Studentting om man skal ta inn det andre forslaget, men tror ikke det. 353 

 354 

LANDSAM: Vi har presentert et tilleggsforslag, der vi ønsker mer næringsrik vegetarmat. 355 

Dagens vegetarmat er kjedelig og næringsfattig. Viktig at maten inneholder næring, at de da 356 

ikke bare fjerne kjøtt ut av maten men legger til riktige næringsstoffer.  357 

 358 

VET: SiÅs har et industrikjøkken, de fikser dette med næringsinnhold i maten. Forventer av 359 

SiÅs at de fikser et bedre tilbud av vegetarmat.  360 

 361 

AU: Man bestiller mat etter preferanser hos SiÅs, man kan få det man ber om – må ikke 362 

forholde seg kun til menyen på nett.  363 

 364 

KK: Minner om at det er en resolusjon mot NMBU og alt de bestiller av mat, ikke en resolusjon 365 

mot kun det de bestiller fra SiÅs.  366 

 367 

Votering:  368 

Det har kommet 2 tilleggsforslag og et endringsforslag til resolusjonen: 369 

Tilleggsforslag fra VET:  370 

• Det skal etterstrebes å bruke lokale råvarer. 371 

Tilleggsforslag fra LANDSAM:  372 

• At NMBU øker kvaliteten på vegetarmaten slik at det serveres god næringsrik mat. 373 

 374 
Gjentar KBM sitt endringsforslag:  375 

• At NMBU innfører at matbestillingen alltid skal bestå av 50/50 med vegetar og ikke-376 

vegetar alternativer ved alle tilstelninger der mat serveres, slik at det ikke trengs å 377 

opplyse om vegetar/ikke-vegetar preferanser på forhånd. 378 

 379 

• Gå foran som et godt eksempel og innføre denne ordningen i Studenttinget. 380 

 381 

Det ble stemt på KBM sitt endringsforslag mot opprinnelig resolusjon.  382 

Opprinnelig resolusjon ble vedtatt med flertall.  383 

 384 

Deretter ble det votert for å implementere 2 tilleggspunkter i resolusjonen.  385 

Det ble enstemmig vedtatt at begge punktene skal implementeres i resolusjonen. 386 

 387 
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Vedtak: 388 

Resolusjonen «Vegonorm i Studentting og på NMBU» vedtas med endringene som fremkom i 389 

møtet, og oversendes NMBU ved rektor, Sjur Baardsen og leder for Miljørådet ved NMBU, Solve 390 

Sæbø. 391 

AU bes følge opp resolusjonen for fremtidige arrangementer for Studenttinget, samt gjennom 392 

dialog med NMBU. 393 

 394 

 395 

1943.2 Revidering av arbeidsinstruks for Kontrollkomiteen 396 

    Saksforbereder: Arbeidsutvalget 397 
 398 
Vedlegg 3:  Gjeldende instruks  399 
Vedlegg 4: Forslag til revidert instruks  400 
 401 
Bakgrunn: 402 
I 2016 opprettet Studentting en kontrollkomite. I våres tok Kontrollkomiteen initiativ til å 403 
utvikle og forbedre arbeidsinstruksen deres, slik at Kontrollkomiteen kan fungere bedre og 404 
hjelpe studentting med å gjennomføre oppgavene sine.  405 
 406 
Kontrollkomiteen, ordstyrere, leder og nestleder i arbeidsutvalget hadde flere møter hvor de 407 
diskuterte og jobbet fram en revidert instruks som vi tror vil fungere bedre. 408 
 409 
Forslag til vedtak: 410 
Studentting vedtar forslaget til revidert instruks for kontrollkomitteen slik det er forelagt i 411 
vedlegget. 412 

AU: Det ble satt ned en arbeidsgruppe som har jobbet med dette i våres. Vil komme med 413 
tilleggsinformasjon. Det som er gult er endringer, men det er en del strykninger i tillegg. Vedlegget 414 
er det som vedtas sjølv om ikkje alle endringer er markert. 415 

Det var ingen oppklarende spørsmål. 416 

Fakultetsrunde: 417 

Fakultetene var positive til revideringen eller hadde ingen kommentar.  418 

Votering: 419 

Revideringen av Arbeidsinstruks for Kontrollkomiteen ble enstemmig vedtatt.  420 

 421 

Vedtak: 422 

Studentting vedtar forslaget til revidert instruks for Kontrollkomiteen slik det er forelagt i 423 
vedlegg 4. 424 

 425 
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UiA (13 000) 2 på 100%, 2 på 50% og 1 på 20% 

USN (18 000) 2 på 100% 

Nord Universitet (11 000) 3 på 100% og 1 på 20% 

NMBU (5 300) 2 på 100%, 2 på 30% og 2 på 20% 

NTNU (41 000) 6 på 100% 

UiO* (28 000) 5 på 100% 

UiB (18 000) 4 på 100% 

UiT (17 000) 4 på 100% 

UiS (12 000) 3 på 100% 

OsloMet (21 000) 4 på 100% 

 

1944  Diskusjonssaker 426 

1944.1  Sammensetning av Studenttingets Arbeidsutvalg 427 

Saksforbereder: Arbeidsutvalget 428 

Hensikt: 429 

Diskutere hvordan studentting ønsker at Studenttingets Arbeidsutvalg skal være sammensatt. 430 
Momentene fra diskusjonen vil bli brukt som utgangspunkt for en eventuell vedtakssak på ST5. 431 
Arbeidsutvalget ønsker at Studentting diskuterer fordeler og ulemper ved å ha et arbeidsutvalg 432 
slik det er i dag med to på fulltid og fire på deltid, samt en eventuell ordning der det man går 433 
over til å ha tre på fulltid.  434 

Bakgrunn:  435 

Studenttinget har i dag tre årsverk å disponere til å frikjøpe studenter i Studenttingets 436 
Arbeidsutvalg. Leder og nestleder skal være frikjøpt 100% og det siste årsverket er det 437 
Studentting som vedtar fordelingen av. Alt dette er regulert i samarbeidsavtalen mellom 438 
Studenttinget og universitetet fra 2016.  439 

Blant de andre universitetene er følgende i arbeidsutvalgene frikjøpt (ca. studentantall oppgitt 440 
i parentes): 441 

 442 

 443 

 444 

 445 

 446 

 447 

*Begge studentrepresentantene i Universitetsstyre ved UiO sitter også i arbeidsutvalget og blir honorert som AU-medlem tiden 448 
man ikke bruker på styrearbeid. Rollene og honoraret utgjør til sammen en 100% stilling. 449 
 450 
Arbeidsutvalget ønsker at Studentting diskuterer fordeler og ulempene ved å ha tre på fulltid, 451 
samt løsningen med to på fulltid og fire på deltid slik det er i dag. 452 
 453 
En eventuell ordning med tre i arbeidsutvalget kan være at AU består av en leder og to AU-454 
medlemmer, hvor AU selv konstituerer en nestleder og internt fordeler arbeidsområder. I dette 455 
tilfellet kan det variere hvilke hovedområder de ulike AU-medlemmene har ansvar for, 456 
avhengig av hva som passer best for de tre som sitter i vervene. Det er også mulig å definere 457 
rollene i forkant, før medlemmene velges. Rollene kan da for eksempel være en leder, en fag- 458 
og læringsmiljøansvarlig og en velferd- og inkluderingsansvarlig. Det finnes også andre 459 
kombinasjoner på forhåndsdefinerte roller som Studentting kan se hensiktsmessig. 460 
 461 
Kort om tidsperspektivet slik at en kan se for seg hvordan dette kan gjøres i praksis: Hvis 462 
studentting ønsker å gå for en ny sammensetning av AU der det er tre stk. på fulltid vil 463 
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Studentting kunne vedta endringen i sammensetning på neste studentting, Studentting 5. 464 
Vervene (som de er i dag) som skal velges på konstituerende studentting blir da valgt inn for et 465 
halvt år. Til sommeren vil da tre stk. velges ved urnevalg, der man tiltrer 1. juli.  466 

Det er viktig å presisere at dette bare er et utkast og en idé, og at det er Studentting til slutt som 467 
bestemmer hvordan sammensetningen av AU skal være. 468 

 469 

AU: AU ønsker å gå åpent ut. Vil at Studentting er de som skal bestemme dette på sikt. AU ville 470 
ikke påvirke noen med sine meninger, derfor har AU ikke kommet med sine argumenter. 471 

Fakultetsrunde: 472 

KBM: AU vet vel best hva som er best for dem, og hvordan det gjøres på andre universiteter.  473 

LANDSAM: Ble ikke diskutert i Studentråd. 474 

BIOVIT: Synes det er ufornuftig å kombinere flere deltidsstillinger i 1 heltidsstilling. Det betyr 475 
færre hoder som kan beslutninger. Ofte jobber representanter mer enn 30 og 20 prosent. Man 476 
får ikke 1 person til å gjøre alle disse jobbene. Bedre å ha flere på deltid enn heltid. 477 

MINA: Kanskje dumt å kutte alt ned i 1 stilling. Studentmassen på NMBU er mindre enn andre 478 
steder der de har faste. Ikke miste flere hoder. 479 

VET: Studentråd hadde ingen sterke meninger. Velferdstinget i Oslo og Akershus har positive 480 
erfaringer med å ha få ansatte i henhold til koordinering av møter.  481 

REALTEK: Flere personer er en styrke. Studentrådet stiller seg bak hvis AU synes dette er en 482 
god løsning. Har et forslag på at det blir valgt 1 på høst og 2 på vår. For å få mer overlapp.  483 

HH: Det var ingen sterke meninger i Studentråd. Det kommer an på hvor stor oppslutning 484 
rundt valget, om det er mange nok kandidater som vil ta et fullt år uten studier. Om det kanskje 485 
flere som synes det er like greit å kombinere ved siden av studier. 486 

 487 

Diskusjon:  488 

Bakbenk: Synes AU får mindre arbeidskapasitet med 3 på heltid. Det er en uskreven regel at 489 
man jobber mer enn sine prosent når man sitter i AU. Hvordan er det å få folk inn i disse 490 
vervene hvis det blir fulltid. Er det lettere å få folk til deltid er det ikke?  491 

Vi ser at alle synes det er vanskelig å ta stilling til dette, neste runde bør AU gi en egen 492 
vurdering i saksfremlegget. 493 

AU ønsker å ha en åpen diskusjon først. AU mener det er verdt å ta opp. Tror det kan være en 494 
effektiv å gå over til 3 personer på fulltid i henhold til fordeling av verv i utvalg, 495 
møtekoordinering, og arbeidsmengde. Tror at det frikjøper tid til koordineringer og 496 
planlegging. Vil kunne prioritere å jobbe i stedet for studier. De på deltid opplever at de er nødt 497 
til å prioritere studier over jobb.  Og i referanse til at man jobber mer enn det man skal 498 
prosentmessig, synes man at det er greit? AU vil komme tilbake med for og imot ved en senere 499 
anledning, ville nå i første omgang påvirke studentting så lite som mulig.  500 
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LANDSAM: Vi ønsker AU sin egen mening om dette. Vi ser på det som er trygghet at det er 6 stk 501 
i AU, da det blir en mer demokratisk prosess. Blir ikke det med få mennesker. Det høres ut som 502 
man trenger en person til i AU, hvis man gjør dette fordi de som jobber deltid føler de ha for 503 
mye. Det ville vært fint om man kan få argumenter for og imot en slik situasjon på generelt 504 
grunnlag. Lettere å ta stiling til dette da for de som ikke vet noe om hvordan AU jobber. 505 
Hvordan blir ansvarsfordelingen i en slik situasjon. Kan man se på andre løsninger også? Som 506 
for eksempel øke noen av stillingsprosenten ved behov.  507 

 508 

REALTEK: Hva synes AU om å dele opp valget til å velge 1 på høsten og 2 på våren? 509 

AU: Grunnen til at man har foreslått at alle starter samtidig er at man ønsker å ha et team som 510 
blir satt samtidig og blir et tettere team. Man kan ta stilling til om man ønsker å gjøre dette 511 
annerledes. Dette er opp til Studentting. I Stavanger er det 1 leder og 2 nestledere. I Bergen er 512 
det 1 leder og 3 AU medlemmer som konstituerer seg selv og sine ansvarsområder. Man kan 513 
også sette ansvarsområder på forhånd. Siden valgene i 2015 har det stor sett vært 3 kandidater 514 
til begge de faste stillingene, med unntak av i fjor. Andre studenter få verv i diverse utvalg, 515 
dersom ikke stillingene i AU bindes opp mot verv. Vi skal se på alt av forslag når dette kommer 516 
opp på Studentting, alle kan levere inn forslag til hvordan strukturen skal være.  517 

HH: Det er bra å ha et AU med flere folk i seg. Vi tror at man ikke man vil se de med 100% like 518 
mye som de som er deltid. Andre steder der de kun har 100% stillinger er de lite synlige. Vi bør 519 
også ha spredning pga. stort areal. Vi synes det er trygt med en kombinasjon av 100% og 520 
deltidsstillinger. Flere AU-medlemmer sitter i en del utvalg og er trygge i sine roller. Hvor mye 521 
rekker en person med 100%.  522 

REALTEK: Kan det ha noe med størrelsen til NMBU å gjøre at vårt AU er mer synlig fordi det 523 
ikke er så stort universitet, noe som gjør at vi har en annen tilknytning til AU hos oss.  524 

KBM: Tror det blir enklere å rekruttere til definerte og forskjellige roller. Hvis det er store og 525 
udefinerte roller kan man få færre interessenter fordi folk ikke kan relatere rollene til sine 526 
interesser.  527 

 528 

 529 

1944.2  Fond for internasjonale studenter 530 

Saksforbereder: Mehrdad Bayat 531 

 532 

Kommentar fra Arbeidsutvalget: Denne saken var en sak under eventuelt på ST3, men ble ikke 533 

diskutert, og det ble derfor besluttet at den skulle tas opp igjen på ST4. Grunnet få tilbakemeldinger 534 

fra Studentting på saken over mail, blir saken lagt frem som den var tiltenkt på ST3. 535 

 536 

Hensikt: 537 

Å diskutere hvordan et fond for krisehjelp for internasjonale studenter kan fungere. 538 

 539 
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Bakgrunn: 540 

Sett bort ifra de europeiske studentene som kan søke lånekassen om de arbeider minimum 10 timer i 541 

uken, så har internasjonale studenter ingen finansiell støtte. Med tanke på prisnivået i Norge og 542 

begrensningene på arbeidstimer (studenter fra utenfor Europa kan kun jobbe 20 timer per uke), vil 543 

internasjonale studenter støtte på drastiske problemer om en krise skulle oppstå. Det er viktig å ha et 544 

fond som støtter de internasjonale studentene om de skulle havne i nød. 545 

For ordens skyld har man her satt opp punkter, med to forslag under hvert punkt som skal stemmes 546 

over. Det forslaget med flest stemmer vil naturligvis da være det gjeldende, og det andre faller. 547 

Punkt 3 er bare relevant om man velger forslag B under punkt 2. 548 

 549 

Punkt 1 550 

- Forslag A 551 

o Slik som med den valgfrie betalingen til SAIH som betales inn med 552 

semesteravgiften, så kan man legge til en valgfri betaling på for eksempel 50kr 553 

som kun er åpen for de internasjonale studentene. Pengene som samles inn går 554 

til et fond, hvor de studentene som har betalt kan søke om et lån. 555 

- Forslag B 556 

o Internasjonale studenter kan regne med sjenerøsiteten til deres norske 557 

medstudenter, så den valgfrie betalingen er åpen for alle NMBU-studenter. Det 558 

imidlertid kun de internasjonale studentene som har betalt som kan søke om et 559 

lån. 560 

 561 

Punkt 2 562 

- Forslag A 563 

o En bankkonto åpnes under navnet «Internasjonale studenters fond» og de 564 

innsamlede pengene går dit. ISU, som er en internasjonal studentforening, har 565 

ansvar for pengene som samles inn og internasjonale studenter kan søke på 566 

fondet via dem. ISU må framlegge en omfattende rapport til Studentting om 567 

antallene lån, summen på hvert lån, mengden og antallet innkomne donasjoner, 568 

beløpet som gjenstår på kontoen og enhver detalj om økonomien tilknyttet 569 

fondet. 570 

- Forslag B 571 

o Et utvalg etableres spesifikt for dette formålet, og blir valgt av studenter. Dette 572 

utvalget må framlegge en omfattende rapport for Studentting, på samme måte 573 

som i forslag A, om mengden penger som samles inn og deles ut. Medlemmene av 574 

utvalget skal være internasjonale studenter* og innehar vervet i ett år**. 575 

*på den bakgrunn at internasjonale studenter stort sett deler de samme problemene og utfordringene 576 

er det bedre å ha dem i utvalget, da de har en bedre forståelse av problemene internasjonale studenter 577 

kan støte på i løpet av studiet 578 



 

19 
 

**på den bakgrunn at det å endre navn og tilgangsinformasjonen til en konto er en lang prosess her i 579 

Norge, så er det bedre at et utvalgsmedlemmene, eller i det minste den som har ansvar for 580 

betalingene, er i vervet så lenge som mulig. Derfor er det best å velge medlemmene, eller i det 581 

minste den som har ansvar for betalingene fra internasjonale gradsstudenter. 582 

 583 

Punkt 3 584 

- Forslag A 585 

o Om et utvalg etableres kan det bruke en spesifisert mengde av pengene for å 586 

dekke driftsutgifter for utvalget. Mengden kan bestemmes av Studenttinget og 587 

kan økes med opptil 10% årlig. Utvalget må også framlegge en rapport om sine 588 

utgifter til Studentting. 589 

 590 

 591 

- Forslag B 592 

o Om et utvalg etableres kan det, slik som alle andre studentorganisasjoner, -lag og 593 

–foreninger, søke til Studentting om midler til å dekke utgiftene sine. Utvalget må 594 

også framlegge en rapport om sine utgifter til Studentting. 595 

 596 

NB: Avstemmingen vil ikke gi et vedtak, men vil kunne henvises til i videre arbeid for å starte et 597 

eventuelt fond. 598 

Saksforbereder presenterte saken.  599 

Internasjonale studenter er ikke riktig terminologi for alle internasjonale. Non EU og EU studenter 600 
har ikke samme utfordringer. NON EU studenter må ha 125 000,- på konto til enhver tid for å få 601 
visum. De kan ikke jobbe mer enn 20 timer pr uke. De har ikke finansiell støtte fra noen områder. 602 
Ofte opplever internasjonale mange problemer på flere områder. Norske studenter har lånekassen, 603 
det har ikke internasjonale. Internasjonale studenter kan ikke være så aktive i studentmiljøet fordi de 604 
må jobbe og dermed er de ikke så sosiale. Kanskje de også føler seg ensomme pga. at de har mye 605 
utfordringer i dette landet. 606 

Vet at regler i Norge er tøffe. Hvis vi kan lage fond til utenlandske studenter. Til nødstilfelle, og 607 
andre typer kurs som de kan ta fordi de ikke har råd.  608 

 609 

Oppklarende spørsmål: 610 

BIOVIT: Det går rykter om at dette ikke kan bli lovlig gjort.  611 

KK: Saksopplysning: Vi kan ikke si til SiÅs at vi skal få lov til å betale penger til et slik fond. 612 
Studentsamskibnadsloven sier at man kan ta et beløp til internasjonalt hjelpefond, men dette 613 
klassifiserer ikke som internasjonalt hjelpefond, siden dette kun skal gjelde på NMBU. Vi kan ikke 614 
tvinge SiÅs, men vi kan spørre pent. 615 



 

20 
 

KBM: Hva klassifiseres som et nødstilfelle? 616 

LANDSAM: For eksempel for ulykker der man skader for eksempel tenner, vil man kunne dette 617 
fondet om støtte til tannlege. 618 

KBM: Har noen andre universitet i Norge det samme opplegget? Eller noen andre land?  619 

LANDSAM: I Frankrike og Tyskland kan man bruke studentkortet for gratis offentlig transport. Det 620 
er ikke helt det samme, men man har lagt litt til rette for å hjelpe studenter. Kanskje NMBU kan 621 
være foregangsuniversitet og starte et slikt fond? 622 

Fakultetsrunde: 623 

HH: Vanskelig å ta stilling i denne saken. Det er litt for lite informasjon, om for eksempel hva som 624 
defineres som en krise. Hva med et nasjonalt fond – ikke bare på NMBU. 625 

REALTEK: Studentråd lurte på om dette finnes i Norge allerede?  626 

VET: Har mest EU studenter på VET, har ikke opplevd at de har problemer som det snakkes om her. 627 
Må få mer informasjon før man tar en beslutning siden de ikke kan relatere seg til dette i sin 628 
studiehverdag.  629 

MINA. Trenger mer informasjon for å ta et standpunkt. Hvordan skal dette fungere, hvem skal 630 
bestemme hvem som får pengene? Gjør andre universiteter dette? Vanskelig å ha en klar mening om 631 
dette. 632 

BIOVIT: Sympatiserer med internasjonale studenters sin situasjon. Liker tanken på et fond, men 633 
versjonen presentert her har litt haker. Denne saken burde være på et nasjonalt nivå. Slik det står nå, 634 
er positive til noe likende dette, men ikke i denne versjonen som er presentert her. 635 

LANDSAM: Det er ikke fullstendig kartlagt hva internasjonale studenter har problemer med. De har 636 
ikke noe oversikt over hvor de kan få støtte. De trenger mer informasjon om forsikring, og andre ting 637 
som er det mulig å få medlemskap i organisasjoner sponset. På UIT for eksempel, er det en pott for 638 
tannpleie. Kan vi kanskje presentere dette til Ås kommune for støtte eller, få hjelp av de til å heve 639 
dette til et høyere nivå.  640 

KBM: Er enige i at dette var litt uklart, synes man trenger mer informasjon om hvordan det fungerer 641 
før man kan ta et standpunkt. Dette er en sak der man trenger strenge regler for gjennomføring. 642 

BAKBENK: Sympatiserer med saken din. Det er ikke lett for de internasjonale. Men er usikker på 643 
om dette er rette arena å ta det opp i. 20 timers arbeidsgrense finnes i alle land i Europa. Vil et fond 644 
lette dette? Hvis det omhandler restriksjoner på arbeidstimer. Opplevde personlig de samme regler i 645 
England som utlending.  646 

 647 

Diskusjon: 648 

LANDSAM: Kritiserer ikke 20 timer, det er overalt. Men NON EU har ikke mulighet til å søke 649 
Lånekassen hvis man jobber mer enn 10 timer i uken slik EU studenter kan. 650 

HH: Norske studenter har restriksjoner på hva de kan tjene pr år Påvirker ikke dette også studenter 651 
ved andre universiteter også, burde ikke dette være løftet opp fra NMBU 652 
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BAKBENK ISU: Internasjonale studenter opplever mange barrierer for å studere i Norge, blant annet 653 
må ha mange penger bare sittende på konto. Det er et større problem enn bare her hos NMBU. Det 654 
nåværende ISU styret har ikke noe med dette forslaget å gjøre. De vil gjerne få jobbe sammen med 655 
Studenttinget om dette. Håper at det ikke blir dyttet vekk. Virker som det er vilje til å gjøre noe med 656 
dette. Dette er tiltrengt, og et godt initiativ. Oppgradere forslaget slik at det når høyere opp i kjeden. 657 
Opplever at dette forslaget gjør ISU til en form for bank. Det har ikke ISU kapasitet til. Hvis de 658 
hadde fått lønnet en person til å gjøre dette, hadde det kanskje vært annerledes. Ønsker at det 659 
formuleres et bedre forslag. 660 

 661 

AU: Vedtok en resolusjon i fjor ang VISA avgifter. Vi jobber med økonomiske barrierer allerede. 662 

LANDSAM: oppmerksomhet til artikkel 2, har 2 alternativer. Enten kan ISU være ansvarlig for 663 
dette, hvis ikke kan man opprette en ny nemd for dette – så kan man avgjøre om det skal være betalt 664 
eller ikke. Hvem som er ansvarlig for dette? Ønsker forslag fra Studentting på hvem som kan være 665 
ansvarlig. Saken er presentert steg for steg. Enten skal man godkjenne a eller b, hvis a blir bestemt 666 
blir b borte. Nødstilfeller kan bli definert til neste Studentting. Så kan man se om det blir ok da. Ber 667 
alle komme med ideer og forslag til å hjelpe internasjonale studenter til å få mindre byrde på 668 
skuldrene sine. Ønsker at man diskuterer dette nærmere på et annet studentting. Kan AU diskutere 669 
dette med andre AU når saken er mer oppklart. Og kanskje samle flere AU i landet som kan gå opp 670 
mot styresmaktene.  671 

AU: Foreslår at ISU kan presentere denne saken for NSO. Det er ikke lett å vite alle fakta i denne 672 
saken. Bedre hvis de presenterer denne saken for NSO selv. Så kan de bestemme en resolusjon de 673 
som kan da være gjeldene for hele landet. 674 

BAKBENK: Trenger en forening som kan stå for ansvaret for dette, NSO har kanskje noe som kan 675 
hjelpe til med dette. Kan ISU ta kontakt med NSO så kan de få hjelp der. Hvis det kommer tilbake 676 
hit burde det være noe mer som man kan jobbe med. Gjøre det umulig å si nei til. 677 

BAKBENK: god sak, har en høy prosent av internasjonale studenter, vi har et ansvar for å se på dette 678 
for å ta dette alvorlig og jobbe med dette. Merhdad snakket om fond her på NMBU. Vil vi ta dette på 679 
nasjonalt eller kun her på NMBU, mulig dette er det letteste å fikse. Vi må finne ut hva dette skal 680 
støtte, hvilke regler som skal gjelde. Ikke nødvendigvis gjøre det til en stor nasjonal sak.  Må etablere 681 
hva slags regler som gjelder og hva som skal gjelde. 682 

LANDSAM: Usikker på hvorfor dette gikk helt opp til nasjonalt nivå. Ønsker en pott som kan støtte 683 
internasjonale studenter her ved NMBU. Ønsker ikke ha det på nasjonalt nivå.  Vanskelig å si hvem 684 
som skal ha ansvaret foreløpig. Først må man bestemme om det blir en pott, så kan man bestemme 685 
hvem som skal ha ansvaret for denne potten. Det man nå diskuterer er noe som ikke eksiterer ennå. 686 

ORDSTYRER: Prøvevotering utgår da alle ønsker mer oppklaring før man foretar en slik votering.  687 

Det foreslås at saksforbereder samarbeider med internasjonalt ansvarlig i AU frem til neste 688 
Studentting, og at man eventuelt kan ta saken opp igjen på neste Studentting. 689 

 690 

 691 
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1945  Valg og oppnevninger 692 

1945.1 Valg av representanter til komiteen for tildeling av velferdsmidler 693 

Saksforbereder: Valgnemnda 694 

Hensikt: 695 
Velge to representanter til komiteen for tildeling av velferdsmidler 696 

 697 
Bakgrunn: 698 
Komiteen for tildeling av velferdsmidler behandler alle søknadene om velferdsmidler fra 699 

lag/foreninger og kommer med en innstilling til Studentting. Komiteen har ett møte per 700 

semester; ett på høsten for å fordele resterende velferdsmidler (8%), og ett lengre om våren 701 

for å dele ut ordinære velferdsmidler (92%).  702 

 703 

Komiteen består av totalt syv personer: Velferdsansvarlig, Internasjonalt ansvarlig, 704 

Økonomiansvarlig på Samfunnet, en studentrepresentant fra SiÅs-styret, en person som 705 

tidligere har sittet i komiteen og to representanter som blir valgt på Studentting. Vervet har 706 

umiddelbar tiltredelse og varer ett år. 707 

 708 
Kandidater:  709 
 710 
Camilla Glomsås 711 
Kjersti Rustad Kvisberg 712 
 713 
Ingen oppklarende spørsmål. 714 
 715 
Ingen flere kandidater stilte til dette vervet.  716 
Kandidatene presenterte seg. 717 
 718 
Votering:  719 
Kandidatene ble valgt ved akklamasjon.  720 
 721 
 722 

1945.2 Valg til Forskningsetisk utvalg 723 

Saksforbereder: Valgnemnda 724 

Hensikt:  725 
Det skal velges to faste representanter og to vara til forskningsetisk utvalg. Vervet varer i 1 år, 726 
og tiltres umiddelbart.  727 

Bakgrunn:  728 
Forskningsetisk utvalg skal gi råd og informasjon i etiske problemstillinger knyttet til 729 
forskning, undervisning og administrasjon, og skal være en pådriver i å fremme etisk 730 
bevissthet hos alle ansatte ved NMBU. 731 
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Forskningsetisk utvalg kan få seg tillagt oppgaver som å godkjenne forskningsprosjekter og 732 
skal bidra til å sikre at forskningsetikk blir systematisk innlemmet i forsker- og 733 
kandidatutdanningen ved NMBU. 734 

Utvalget kan behandle saker på initiativ fra studenter og ansatte. Vervet er honorert. 735 

 736 

Kandidater:  737 

Vebjørn G. Thunes 738 

Elisa Cervetti 739 

Selma Sollihagen 740 

Kandidatene presenterte seg selv, en kandidat ble presentert av valgnemda. 741 

Votering:  742 

Vebjørn G Thunes  og Elisa Cervetti ble valgt som faste representanter ved skriftlig valg.  743 

Votering vararepresentanter: 744 

Selma Sollihagen og Synne Bergmo stiller til vara. 745 
Varaene konstituerer seg selv innad i utvalget når det gjelder hvem som er vara for hvem. 746 
 747 
Selma Sollihagen og Synne Bergmo ble valgt inn ved akklamasjon.  748 
 749 
 750 

1946   Eventuelt 751 

Det har ikke kommet inn saker til eventuelt. 752 
 753 

1947  Møteevaluering 754 

 755 
AU: synes dere er flinke, det er gøy å være i gang igjen. Bare ta kontakt med AU hvis dere lurer på 756 
noe. 757 
 758 
BIOVIT: Ønsker at man forhører seg om det er ønskelig med fakultetsrunde før man foretar den. 759 
Ved ST 4 og ST 1 er det nyvalgte representanter, fint om man kan starte med gjennomgang av 760 
hvordan Studentting fungerer.  761 
 762 
BAKBENK: Er fan av repetering. Gå igjennom på begynnelsen av møtet de forskjellige tegnene, hvor 763 
lang varighet man har på innlegg og andre regler.  764 
Hva med å ha en form for tolk eller annen løsning på oversettelse til engelsk for de som trenger det 765 
ved Studentting.  766 
 767 
Leder for AU avsluttet møtet. 768 
  769 
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1948  Vedlegg 770 

1948.1 Vedlegg 1 Retningslinjer for tildeling av mindre LMU tiltak 771 

 772 
Retningslinjer for tildeling av mindre LMU-tiltak: 773 

1. Studentenes arbeidsutvalg og studieavdelingen markedsfører utlysingen. Sum som lyses ut vil 774 
variere fra år til år avhengig av sanksjonsgebyrer ilagt fakultetene. Årlig frist for å fremme 775 
søknader er normalt 1. oktober. Dersom det ikke er tilstrekkelig med søknader kan det bli ny 776 
utlysning. 777 

2. Studenter, studentgrupper, studentenes arbeidsutvalg eller fakultetenes studieutvalg ved 778 
NMBU kan fremme søknader om forslag til mindre læringsmiljøtiltak. Søknader sendes til 779 
studentenes arbeidsutvalg. Det er følgende kriterier for søknadene: 780 

a. Prosjektet skal fremme læringsmiljøet for alle eller for en gruppe studenter ved 781 
NMBU, for eksempel fysiske tiltak, ergonomiske tiltak, psykososiale tiltak m.m. 782 

b. Forslag om fysiske tiltak må være i bygninger eller utearealer tilknyttet NMBU på 783 
Campus Ås eller Campus Adamstuen (ikke for eksempel samfunnet, studentboliger 784 
eller arealer som tilhører frittliggende institusjoner) 785 

c. Dersom det søkes om tiltak som krever oppfølging i form av driftsmidler, vedlikehold 786 
eller renhold (for eksempel datamaskiner som skal driftes, programvare som krever 787 
årlige lisenser, hvitevarer som trenger renhold osv) så må tiltaket være avklart mot de 788 
respektive enheter som følger opp tiltaket. 789 

3. Søknaden skal begrunnes og forventet effekt av tiltaket skal beskrives. Kostnad for tiltaket 790 
bør estimeres. 791 

4. Studentenes arbeidsutvalg foretar en rangering av søknadene sammen med 792 
eiendomsavdelingen og studieavdelingen, og sender dette til studiedirektøren som forbereder 793 
endelig sak for LMU. 794 

5. LMU vedtar endelig prioritering av søknadene og tildeler midlene med forutsetning at 795 
prosjektene gjennomføres etter en kvalitetssikring av studieavdelingen eller andre aktuelle 796 
enheter i administrasjonen/fakultetene. 797 

 798 
Fra og med 01.01.2018 beregnes gebyr etter følgende modell: 799 

1. Gebyr ilegges på grunnlag av antall arbeidsdager sensuren er forsinket. 800 

2. Ordningen beregnes som dagsbøter beregnet pr student pr. arbeidsdag. Gebyret fastsettes til 801 
20 kr pr student pr arbeidsdag. 802 

3. Gebyret begynner å løpe dersom sensur ikke foreligger tre dager etter sensurfrist (fra dag 4), 803 
men gebyr beregnes da fra første dag etter sensurfristen. 804 

4. Minstebeløp for gebyr er uansett 1000,-. 805 

5. Helligdager og arbeidsdager i romjulen telles ikke i beregningsmodellen 806 

6. Gebyr beregnes for emner med skriftlig eksamen, langsgående eksamen, fornyet prøve 807 
(konte) og gradsoppgaver. 808 
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1948.2 Vedlegg 2 Resolusjon om Vegonorm på NMBU 809 

VEGONORM PÅ NMBU 810 

Norsk kjøttkonsum har mer enn doblet seg i løpet av de siste 60 årene. Samtidig som 811 
landbruket har blitt stadig mer industrialisert, fører klimaendringene til mer ekstremvær, 812 
polene smelter, havene stiger, avlinger tørker inn og arter utryddes fortere enn noen gang. Vi 813 
opplever en klimakrise, og har 11 år på å redusere utslippene våre nok til å nå 1,5-814 
gradersmålet. Redusert kjøttkonsum vil ikke alene redde kloden, men det vil være et godt 815 
bidrag.  816 
 817 
NMBU har et høyt fokus på klima. Som norges bærekraftsuniversitet bør vi gå i bresjen for en 818 
mer klimavennlig universitets- og høyskolesektor, også når det kommer til matservering. 819 
Vegonorm vil være en naturlig måte å vise at vi som universitet tar klimakrisen på alvor, og 820 
fremmer bærekraft i handling - ikke bare i ord.  821 
 822 
Studenttinget vil: 823 

• At NMBU innfører vegonorm ved alle tilstelninger der mat serveres. 824 

• Gå foran som et godt eksempel og innføre vegonorm i Studenttinget 825 

  826 
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1948.3 Vedlegg 3 Gjeldene arbeidsinstruks for Kontrollkomiteen 827 

 828 

Arbeidsinstruks for Kontrollkomiteen 829 

Vedtatt på Studentting 7, 28.11.2016 830 
 831 
Myndighet  832 
Kontrollkomiteen er ett rådgivende organ som plikter å rapportere til Studenttinget ved brudd av 833 
vedtekter, retningslinjer og forretningsorden.   834 
Kontrollkomiteen kan iverksette undersøkelser både på forespørsel og på eget initiativ dersom det er 835 
grunn til å tro at det foreligger brudd av vedtekter, retningslinjer eller forretningsorden 836 
 837 
Sammensetning og virketid  838 
Kontrollkomiteen består av leder og 2 medlemmer. Leder har ikke dobbeltstemme. Komiteen velges 839 
av Studenttinget. Leder velges på Studentting 6, mens de ordinære medlemmene velges på 840 
Studentting 3. Medlemmene i Kontrollkomiteen har en virkeperiode på 1 år.   841 
 842 
Oppgaver 843 
Kontrollkomiteen har møteplikt på Studentting, hvor minst 2 medlemmer av komiteen må møte. 844 
Kontrollkomiteens arbeidsoppgaver er: 845 

• Kontrollkomiteen skal ha ett overordnet oppsyn med at vedtekter, retningslinjer og 846 

forretningsorden blir fulgt.  847 

• På Studentting skal minst 1/ett medlem av komiteen være en del av tellekorpset.  848 

• Kontrollkomiteen skal avlegge en skriftlig årsrapport til Studenttinget. Den skal 849 

presenteres som en orienteringssak på Studentting 6.  850 

• Kontrollkomiteen kan bistå Studentting og Arbeidsutvalget når det henstilles om det. 851 

 852 
 853 
Mistillit 854 
Ved mistillitsforslag kan Studentting og involverte parter etterspørre en eventuell uttalelse fra 855 
Kontrollkomiteen. Denne uttalelsen kan kun omtale direkte brudd på vedtekter, forretningsorden 856 
eller arbeidsinstrukser vedtatt av Studentting. Kontrollkomiteen skal ikke komme med vurderinger 857 
av annen natur enn innstilling på direkte brudd eller ikke.  858 
 859 
Overlapp 860 
Den sittende Kontrollkomiteen er ansvarlig for god overlapp med påtroppende medlemmer av 861 
Kontrollkomiteen. Overlapp innebærer at det blant annet gjennomføres møter mellom avtroppende 862 
og påtroppende medlemmer før neste Studentting, dvs. For medlemmene valgt på Studentting 3 skal 863 
overlapp ha blitt gjennomført før Studentting 4. For leder som velges på Studentting 6 skal overlapp 864 
ha blitt gjennomført før Studentting 1. Møtene skal omhandle praksisen i Kontrollkomiteen samt en 865 
orientering om aktuelle saker.   866 
 867 
Øvrige verv  868 
Medlemmer av kontrollkomiteen kan ikke samtidig inneha verv og posisjoner i Studentdemokratiet 869 
som kan skade deres habilitet. Medlemmer av komiteen kan ikke i sin virkeperiode sitte i følgende 870 
utvalg:  871 

- Arbeidsutvalget (AU) 872 

- Studenttinget (representanter og ordstyrere) 873 

- Faktultetsstyret 874 
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- Leder eller nestleder i Studentrådene 875 

- Universitetsstyret 876 

- Valgnemnda  877 

- Leder i SiÅs 878 

 879 
 880 
Endringer i arbeidsinstruks  881 
Arbeidsinstruksen for kontrollkomiteen vedtas av Studenttinget med 2/3 flertall. Forslag til endring i 882 
arbeidsinstruksen må fremmes for, og vedtas av Studenttinget.  883 
 884 
Denne arbeidsinstruksen skal opp til revidering 1 år etter at det er vedtatt for første gang.  885 
 886 
  887 
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1948.4 Vedlegg 4 Forslag til ny arbeidsinstruks for kontrollkomiteen 888 

 889 

Arbeidsinstruks for Kontrollkomiteen 890 

Revidert på Studentting 4, 09.09.2019 891 
 892 
Endringer i gult. 893 
 894 
Myndighet 895 
Kontrollkomiteen er et rådgivende organ som plikter å rapportere til Studenttinget ved brudd av 896 
vedtekter, retningslinjer og forretningsorden. Dersom det er grunnlag til å tro at det foreligger brudd 897 
på vedtekter eller retningslinjer kan Kontrollkomiteen både på forespørsel og på eget initiativ 898 
undersøke saken.  899 
  900 
Sammensetning og virketid 901 
Kontrollkomiteen består av leder og 2 medlemmer. Leder har ikke dobbeltstemme. Komiteen velges 902 
av Studenttinget. Leder velges på Studentting 6, mens de ordinære medlemmene velges på 903 
Studentting 3. Medlemmene i Kontrollkomiteen har en virkeperiode på 1 år. 904 
  905 
Oppgaver 906 
Kontrollkomiteens arbeidsoppgaver: 907 

• Kontrollkomiteen skal ha ett overordnet oppsyn med at vedtekter, retningslinjer og 908 

forretningsorden blir fulgt. 909 

• Kontrollkomiteen skal møte på Studentting med minst to (2) medlemmer. 910 

• På Studentting skal minst ett (1) medlem av komiteen være en del av tellekorpset. 911 

• Kontrollkomiteen skal avlegge en skriftlig årsrapport til Studenttinget. Den skal 912 

presenteres som en orienteringssak på Studentting 6. 913 

• Kontrollkomiteen kan ved forespørsel bistå øvrige organer i studentdemokratiet. 914 

• Kontrollkomiteen skal være representert med minst ett (1) medlem på 915 

studentrådsmiddagene. 916 

  917 
Før Studentting kan Kontrollkomiteen ha møte(r) med AU, og eventuelt ordstyrere, for å gjennomgå 918 
sakene. 919 
 920 
Mistillit 921 
Ved mistillitsforslag kan Studentting og involverte parter etterspørre en eventuell uttalelse fra 922 
Kontrollkomiteen. Denne uttalelsen kan kun omtale direkte brudd på vedtekter, forretningsorden 923 
eller arbeidsinstrukser vedtatt av Studentting. Kontrollkomiteen skal ikke komme med vurderinger 924 
av annen natur enn innstilling på direkte brudd eller ikke. 925 
  926 
Overlapp 927 
Nestleder i AU er ansvarlig for at de påtroppende medlemmer av Kontrollkomiteen får overlapp. 928 
Overlapp innebærer at det blant annet gjennomføres møter mellom avtroppende og påtroppende 929 
medlemmer før neste Studentting. Overlapp skal omhandle praksisen i Kontrollkomiteen samt en 930 
orientering om aktuelle saker.  931 
  932 
Øvrige verv                                                         933 
Medlemmer av kontrollkomiteen kan ikke samtidig inneha verv og posisjoner i Studentdemokratiet 934 
som kan skade deres habilitet. Medlemmer av komiteen kan ikke i sin virkeperiode sitte i følgende 935 
utvalg: 936 
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-          Arbeidsutvalget (AU) 937 
-          Studenttinget (representanter og ordstyrere) 938 
-          Universitetsstyret 939 
-          Valgnemnda 940 
-          Leder i SiÅs 941 

  942 
  943 
Endringer i arbeidsinstruks 944 
Arbeidsinstruksen for kontrollkomiteen vedtas av Studenttinget kvalifisert flertall. Forslag til endring 945 
i arbeidsinstruksen må fremmes for, og vedtas av Studenttinget. 946 
 947 
  948 
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VEGONORM PÅ NMBU 950 

Vedtatt på Studentting 4, 09.09.2019  951 
 952 
Norsk kjøttkonsum har mer enn doblet seg i løpet av de siste 60 årene. Samtidig som 953 
landbruket har blitt stadig mer industrialisert, fører klimaendringene til mer ekstremvær, 954 
polene smelter, havene stiger, avlinger tørker inn og arter utryddes fortere enn noen gang. Vi 955 
opplever en klimakrise, og har 11 år på å redusere utslippene våre nok til å nå 1,5-956 
gradersmålet. Redusert kjøttkonsum vil ikke alene redde kloden, men det vil være et godt 957 
bidrag.  958 
 959 
NMBU har et høyt fokus på klima. Som norges bærekraftsuniversitet bør vi gå i bresjen for en 960 
mer klimavennlig universitets- og høyskolesektor, også når det kommer til matservering. 961 
Vegonorm vil være en naturlig måte å vise at vi som universitet tar klimakrisen på alvor, og 962 
fremmer bærekraft i handling - ikke bare i ord.  963 
 964 
Studenttinget vil: 965 

• At NMBU innfører vegonorm ved alle tilstelninger der mat serveres. 966 

• At det skal etterstrebes å bruke lokale råvarer. 967 

• At NMBU øker kvaliteten på vegetarmaten slik at det serveres god næringsrik mat. 968 

• Gå foran som et godt eksempel og innføre vegonorm i Studenttinget 969 

 970 
 971 
 972 


